

Møde i Tisvilde Lokalråd – onsdag 14. august 2024 kl. 18:30

Hos Steen, Tisvildegårdsvej15

Deltagere: Claus Sabroe, Marianne Lassen, Charlotte Onø, Lis Freisner, Steen Johansen, Anders Nielsen, Frederik Buchvald

Referent: Frederik Buchvald

Afbud/fraværende: Cajus Møller, Nikolaj Cederholm, Stig Sølvbjerg Hansen, Kristian Rasmussen, Thomas Egholm

	Hovedemner		
Punkt	Formål mm.	Hvem	Til offentligt referat
1.	Projekt Tisvildetårnet – iht. mail fra Claus af den 3/7-24	Claus	Lokalrådet har fået forespørgsel fra Ulrik Reeh mhp på projektet Tisvildetårnet. Lokalrådet har meldt tilbage at vi på den fremsendte projektbeskrivelse umiddelbart kan støtte projektet. Mht på økonomi kan der søges økonomisk tilskud på lige vilkår som øvrige – og i beløbsramme som vanligt er relativt begrænset. Lokalrådet vil ikke på nuværende tidspunkt kunne love fast deltagelse i driften.
2.	Betaling for brug af Birkepladsen	Claus	Kommunen har kontaktet Lokalrådet mhp opkrævning af leje for Birkepladsen i forbindelse med loppemarkeder – sv.t til ca. 15000 kr. årligt. Da alt overskud fra loppemarkederne gives videre til andre lokale foreninger og der udelukkende er tale om arrangement som bæres af frivillige kræfter vil Lokalrådet skrive til kommunen med henblik på dispensation for denne leje.
3.	Klage til planklagenævnet vedr. lokalplanen for stranden	Claus	Grundejerforeningen har indsendt klage til Planklagenævnet og Lokalrådet er blevet informeret om dette. Vi tager det til efterretning og afventer sagens gang.
4.	Medlemsliste/kontingent – fx via FB gruppe eller TisvildeNyt.	Claus	Lokalrådet har behov for mere direkte kommunikationsvej til vores borgere. Derfor forsøges i kommende TisvildeNyt et nyt tiltag hvor man kan tilmelde sig nyhedsbrev pr mail. Info fortsætter uændret på hjemmeside og FB
5.	Socialkompass.dk iht. mail af den 9/8-24	Claus	
6.	Evaluerings af lokalbanens jubilæum	Claus	Lokalrådet var yderst tilfreds med 100-års jubilæumsarrangementet trods den silende regn. Mange mennesker var alligevel mødt op. Vi ser at lignende arrangementer vil kunne laves i fællesskab med de andre foreninger i fremtiden.
7.	Høring af forslag til udviklingsplan for lokalbanerne iht. mail fra den 21/6-24	Claus	Der er aktuelt en udviklingsplan for Lokalbanerne i høring som udløber 1 oktober. Trafikgruppen kigger nærmere på denne og vurderer på hvilken måde Lokalrådet kan bidrage – herunder eventuelt med de andre Lokalforeninger i Gribskov. I planen indgår bl.a lukning af Ørby station.

8.	Evaluering af sommeren i Tisvilde	Claus	Lokalrådet har diskuteret sommerens gang i byen og afventer og forventer evalueringsmøde med kommunen i kommende efterår. Lokalrådet vil endnu engang opfordre kommunen til at vi informeres i langt bedre tid og inddrages – da vi har meget specifikt lokalkendskab og ofte ved ”hvor skoen trykker mest”.
----	-----------------------------------	-------	---

Punkt	Formål mm.	Hvem	Til offentligt referat
Har nogen deltaget i møder eller modtaget mails, der skal drøftes?			
Ansøgninger	Ingen	Stig	
Økonomi		Stig	
Årshjulet	Planer for den kommende måned gennemgås. • Evt. opdatering af årshjul	Alle	Husk at sæk kryds i kalender: Juletræ på Birkepladsen 1 december Årlige Borgermøde og generalforsamling og valg af nye medlemmer til Lokalrådet: søndag d. 26 januar 2025.

Punkt	Formål mm.	Hvem	Til offentligt referat
Loppemarked	Regnskab klar til møde i september.	Claus, Stig Charlotte, Marianne, Steen, <i>Eskil</i> , <i>Niels</i>	
Sankt Hans	Regnskab ikke afsluttet da der mangler udgifter/kvitteringer	Nikolaj, Steen, Anders	

Juletræstænding		Marianne, <i>Eskil</i>	
Lokalplaner, lokale bestemmelser og lokal forskønnelse	Stationen er sat til salg – hvad gør vi?	Frederik Claus, Anders <i>Flemming West Lars Knudsen Svend Frandsen Chr. Friis</i>	Stationen er sat til salg og Lokalsrådet vil gøre alt for at stationen forbliver central del af byen hvor der kommer masser af liv. Lokalsrådet vil derfor indkalde bredt til fællesmøde hvor man kan diskutere/ brainstorme på hvilke visioner de andre foreninger har for stationen og stationsområdet.
Trafik	Trafikplan i høring	Charlotte, Lis, <i>Rikke Njust, Christina, Per Mundus</i>	
Skovgruppen		Nikolaj, Steen Thomas	
Kystsikring		Cajus	
Tisvildehuset		Lis, Cajus	
Grønne nabofællesskaber	Kontaktperson er Bent Mariager, mobil 29364168.	Steen	
Fællesmiddage	Fællesmiddag på stranden iht. mail fra Cajus	Cajus, Steen, Thomas, Marianne <i>Ditte, Merete</i>	Fællesmiddag på stranden d 4 september. Mere info på hjemmeside og facebook.
Skole		Anders	
TisvildeNyt	Deadline 5. september	Alle	
Kommende møder	3/9 Cajus 2/10 Frederik	Alle	

	6/11 Lis 4/12 Stig Alle dage kl. 18.30		